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З А П И С Н И К 
са Десете сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 

одржане 20-21. јуна 2001. године 
 
 
 Десета сједница почела је с радом у 11,25 часова. Првог дана сједници је 
присуствовао 41 посланик. Посланик Амор Машовић је најавио одсуство због других 
неодложних обавеза. Другог дана рада сједници је присуствовало 40 посланика. Поред г. 
Машовића одсуствовао је и Адем Борић. 
 Као гост почетку сједнице присуствовао је предсједавајући Предсједништва БиХ 
Јозо Крижановић. Једном дијелу сједнице присуствовао је члан Предсједнитшва БиХ 
Бериз Белкић. 
 Сједници су присуствовали предсједавајући Савјета министара Божидар Матић; 
министри Светозар Михајловић, Златко Лагумџија, Крешимир Зубак; замјеници 
минситара Расим Кадић, Гордана Ковић, Мухарем Имамовић, Никола Крагуљ,  Кадрија 
Харачић - Шабић, Милован Благојевић. 
 Испред међународних организација присуствовали су: испред ОСЦЕ-а; Дитер 
Волтман, вршилац дужости шефа Мисије ОСЦЕ, Лидија Кораћ, придружени директор; 
испред ОХР-а  Хелен Баккер и Адам Канне, политички савјетници; Емина Ганић, 
политички савјетник специјалног представника Генералног секретара Савјета Европе;  
испред Еврпске уније Понтус Вестром; испред Америчке амбасаде Даглас Џонс; испред 
Британске амбасаде Фиона Мц Илвхам, други секретар за политику. 
 
 На почетку сједнице предсједавајући Сеад Авдић је упознао Дом да је Мирза 
Кушљугић поднио оставку на посланичку дужност због неспојивости функције на коју је 
именован, те да је од ОСЦЕ-а за новог посланика именован господин Дамир Машић. 
Затим је позвао господина Машића да пред Домом да' свечану изјаву. 
 Нови посланик Дамир Машић дао је свечану изјаву пред Предстанвичким домом и 
тако преузео посланичку дужност.  
 Послије давања свечане изјаве предсједавајући је упознао Дом са  закључком 
Проширеног колегија који је усвојен на сједници одржаној непосредно пред сједницу 
Дома, а то је да се одмах након отварања сједнице да' пауза од два сата како би 
посланички клубови могли прочитати пречишћени текст Изборног закона који је сачињен 
након што је Уставно-правна комисија усвојила 18 амандмана. 
 Такође је предсједавајући упознао дом да је прије сједнице добио став Савјета 
министара, које је, разамтрајући фазу у којој се налази разматрање Изборног закона, а 
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имајући у виду велики број поднесених амандмана, заузело став да парламенту предложи 
пречишћени текст као нови текст Приједлога изборног закона, са захтјевом да се усвоји по 
члану 105. Пословника. Потом је дао паузу од два сата.  
 Сједница је наставила рад у 13 часова. Предсједавајући је констатовао да је ово 
била нужна пауза која је послужила посланичким клубовима, Проширеном колегију, 
Уставно-правној комисији и ужем Колегију Дома да обаве неопходне консултације и 
усаглашавања која су произашла из најновијих догађаја, прије свега из хитног засједања 
Савјета министара и покушаја успоставе пуног политичког консензуса око Изборног 
закона. Затим  је предсједавајући рекао да је за ову сјендицу предложена само једна тачка 
дневног реда - Приједлог изборног закона Босне и Херцеговине, под а) предлагача Савјета 
минситара и под б) предлагача посланика Мариофила Љубића. Нагласио је да је овакав 
дневни ред усаглашен на Ппроширеном колегију и у том контексту нема измјена дневног 
реда. Међутим, за ријеч се јавио посланик Рамиз Вилић и изнио став Клуба посланика 
Странке демократске акције, да се у дневни ред уврсти расправа о додјели лиценце за 
мобилну телефонију трећем оператеру. Образлажући овај приједлог, поред осталог, рекао 
је да се ради о угрожавању суверенитета и пљачки грађана Босне и Херцеговине и 
расподјели ресурса у бесцјење. 
 Предсједавајући Авдић је одговорио да је већ Колегиј, као и један број посланика, 
прије ове сједнице реаговао у вези с овим питањем и да је припремљено саопштење које 
би усвојио Представнички дом. Предложио је да се као друга тачка у дневни ред уврсте 
текућа питања, у оквиру које ће бити  први корак и први одговор Парламента на 
понашање Регулаторне агенције. Посланик Вилић  се сложио с приједлогом 
предсједавајућег.  
 Према томе, 10. сједница Представничког дома имала је сљедећи 
 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д: 

 
1. Приједлог изборног закона Босне и Херцеговине (друго читање) 

a) предлагача Савјета минситара БиХ и 
б)  предлагача посланика Мариофила Љубића, 

2. Текућа питања.  
 
Ад - 1: Приједлог изборног закона Босне и Херцеговине (друго читање): 

a) предлагача Савјета минситара 
b) предлагача посланика Мариофила Љубића 

 
Предсједавајући Авдић је подсјетио да од 103 амандмана који су поднесени на 

Приједлог изборног закона предлагача Савјета минситара, у комисијској фази Уставно-
правна комисија је, у мукотрпном напору, усвојила 18 амандмана који су постали саставни 
дио пречишћеног текста Приједлога закона. Након тога се покушавало постићи један пуни 
степен разумијевања и политичког консензуса. У тим напорима на Проширеном колегију 
се постигао висок степен разумијевања, па су посланички клубови одустали од својих 
амандмана, рекао је, поред осталог, предсједавајући Авдић. Констатовао је да је у 
парламентарној процедури остало дванаест амандмана о којима се није могла постићи 
сагласност и они су дати Уставно-правној комисији на давање мишљења. Ужи колегиј 
предложио је да се ти амандмани разматрају на сједници Дома и да се о њима гласа. 

Предсједавајући Авдић је упознао посланике да је добио писмо Савјета Европе у 
којем се изражава очекивање да Представнички дом данас усвоји Изборни закон и тиме 
омогући укључивање Босне и Херцеговине у Савјет Европе. Потом је позвао 
предсједавајућег Уставно-правне комисије да изнесе мишљење Комисије о амандманима. 
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Предсједавајући Уставно-правне комисије Мирко Бањац упознао је Дом да 
Комисија нема овлаштења да расправља о амандманима који су достављени у складу с 
чланом 94. став 1. и 2. Пословника. Став Комисије изнио је у двије тачке: 

прва, амандмани који нису прошли комисијску фазу могу бити предложени Дому 
само ако испунајвају услове из чл. 94. став 1. и 

друга, амандмани који су на вријеме уложени, а сагласни су са чланом 94. став 2. 
треба да буду упућени Дому на изјашњвање. 

Бањац је нагласио да Комисија нема право да заустави изјашњвање о амандманима 
који нису у складу с Уставом, већ да Комисија даје мишљење. Сугерисао је да Дом 
коначан суд о амандманима изрази гласањем. 

Предсједавајући Клуба посланика СДП-а Богић Богићевић, поред осталог, рекао 
је да се искрено нада да ће Дом данас усвојити Изборни закон БиХ и тако испунити једини 
услов за пријем БиХ у Савјет Европе. Нагласио је да СДП-у и његовој програмској 
орјентацији предложени закон не одговара у цјелости, те да су зато имали много 
амандмана, али су изразили своју велику кооперативност и спремност да се усвоји 
Изборни закон, да се дође зајендо до компромиса и да се накнадно, након пријема у Савјет 
Европе, путем институција Савјета Европе пружи остваривање и заштита људских права и 
темељних слобода на читавом простору Босне и Херцеговине, рекао је Богић Богићевић, 
па је потом навео одредбе које не одговарају Социјалдемократској партији, као и 
амандмане које су они поднијели.  

Предсједавајући Клуба посланика ХДЗ-а Миро Грабовац - Титан, поред осталог, 
рекао је да су амандмани који су сада пред посланицима спорни када је у питању уставни 
основ, те да се ти амандмани могу третирати једино по члану 94. став 3.  

Што се тиче амандмана СДП-а који се односе на Предсјендитшво БиХ и на Дом 
народа, Грабовац је устврдио да су они у колизији с Уставом БиХ. Нагласио је да би било 
сувише неозбиљно да Дом уопште гласа о нечему што је неуставно. 

Предсједавајући Авдић  је нагласио да се Колегиј сагласио да предметни 
амандмани иду пред посланике, уз све контроверзе појединих амандмана који су у 
супротности са Уставом БиХ. 

Предсједавајући Клуба посланика Странке за БиХ Неџад Шашиваревић је, 
проред осталог, рекао да Странка  за БиХ стоји на становишту да је доношење Изборног 
закона приоритетан задатак јер је то основни услов за пријем БиХ у Савјет Европе. 
Нагласио је да је дијелове закона на које се односи Одлука Уставног суда БиХ неопходно 
усвојити прије одговарајућих измјена ентитетских устава, јер Изборни закон не може бити 
усвојен са празнинама. Рекао  је да примјена Правила и прописа ПИК-а није рјешење, јер 
полазе од одредаба  устава' ентитезта које су проглашене неуставним, те да Странка за 
БиХ инсистира на поштовању универзалне Декларације Уједињених нација о људским 
правима и слободама. Изборним законом желимо исправити постојећу сегрегацију и 
дискриминацију, као и стање које је настало колосалним кршењем људских права у БиХ. 
То можемо тако што ћемо примјењивати норме за које вјерујемо да су цивилизоване, 
рекао је г-дин Шашиваревић. Истакао је да је за Клуб Странке за БиХ минимум испод 
којег не могу ићу усвајање три њихова амандмана који се односе на избор предсјендика 
Републике Српске, на Предсјендитшво Босне и Херцеговине и увођење Дома народа у 
Народној скупштини Републике Српске, те да имају примједбу на амандман који је 
усвојила Устанво-правна комисија, а односи се на образац П-2.  

Осман Брка, поред осталог, рекао је да Странка демократске акције и он као 
посланик из те странке су свесрдно за усвајање Изборног закона, али да он буде што 
праведнији за све грађане и за све народе у БиХ. Због тога нису ни подносили много 
амандмана, већ су ишли са два од којих је један усвојила Устанво-правна комисија. Други 
амандман саставни је дио амандмана Странке за БиХ на члан 20.9. Посланик Брка се 
такође заложио за увођење дома народа у Републици Српској, јер сматра да је другачије 
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немогуће ријешити заштиту виталних националних интереса. Нагласио је да сви народи у 
Босни и Херцеговини треба да буду конститутивни на свакој стопи Босне и Херцеговине.  

Марко Амиџић је запитао када ће престати да стижу амандмани, односно када ће 
бити коначни да би знали колики број амандмана имамо. Приговорио је на технички 
изглед неких амандмана. 

Жељко Мирјанић је рекао да је Клуб у којем је члан био спреман да о Приједлогу 
закона одлучује и по члану 105. али пошто код неких клубова те спремности нема, 
прихватају процедуру и по члану 104. Нагласио је да Дом данас мора донијети Изборни 
закон јер је кључни услов за пријем БиХ у Савјет Европе. Изборни закон којег је у основи 
припремио ОСЦЕ, а предложило Савјет министара, је резултат компромиса, рекао је, 
поред осталог, Жељко Мирјанић и обавијестио Дом да је његов клуб повукао своје 
амандмане у циљу доношења закона.  

Мирко Бањац је скренуо пажњу Дому да је на Проширеном колегију било пуно 
расправе око даљег поступка у вези с доношењем Изборног закона.  Оно што је позитивно 
јесте да постоји добра воља за доношење закона. Добро је кад су сви пођеднако задовољни 
и пођеднако незадовољни јер је то знак да постоји компромис који је иузетно важан за 
Босну и Херцеговину и за све њене народе и грађане. У том циљу, иако има велике 
примједбе, Клуб посланика СДС-а је повукао своје амандмане и тиме и домаћој и 
међународној јавности даје до знања да желе да  се закон донесе, рекао је, поред осталог, 
пресједавајући Клуба посланика СДС-а и нагласио да                   
они априори нису били против ни једне опције - ни чл. 105. нити чл. 104. Међутим, они 
нису разумјели намјеру Савјета министара да подноси нови приједлог закона с захтјевом 
да се разматра и донесе по члану 105. 

Емина Заћирагић, поред осталог, је рекла да је Клуб Странке за БиХ поднио 
амандмане темељећи их на правима једнаким за све грађане. Нагласила је да би 
компромис међу странкама управо требао да се односи на права грађана и људска права 
која су загарантована конвенцијама које су саставни дио Устава Босне и Херцеговине. На 
том трагу Странка за БиХ инсистира на једнаком праву грађана на цијелом простору БиХ, 
на једнаком бирачком праву, конкретно код чланова Предсједништва БиХ, казала је, поред 
осталог г-ђа Заћирагић.  

Предсједавајући Дома Сеад Авдић констатовао је да је општа расправа о 
Приједлогу изборног закона завршена, те да је неопходно обавити расправу и гласање о 
амандманима који нису повучени. Потом је дао сваки амандман понаособ на гласање. 

 
Амандман I Клуба Странке за БиХ на члан 1.9: Од 41 присутног посланика ЗА је 

гласало 17, против 16, суздржаних 7. Из Републике Српске ЗА су гласала 2, из Федерације 
БиХ 15. Амандман је добио већину присутних који су гласали, али није добио ентитетску 
већину. 

Амандман II посланика Богића Богићевића и Сеада Авдића на чл. 8.1. - 8.3: ЗА је 
гласало 20, против 16, суздржаних 3. Из Федерације БиХ ЗА је гласало 10, из РС 2. 
Амандман добио већину присутних који су гласали, али не и ентитетску већину.  

Амандман III Клуба Странке за БиХ на чл. 8.1. и 8.2: ЗА гласало 16, против 17, 
суздржаних 8. Амандман није добио већину присутних који су гласали. 

Амандман IV посланика Иве Лозанчића и Ибрахима Ђедовића на чл. 11.10: ЗА 
гласало 16, против 17, суздржаних 8.  Амандман није добио већину присутних који су 
гласали. 

Амандман V Клуба Странке за БиХ на чл. 11.1. и 11.2: ЗА гласало 17, против 11, 
суздржаних 13. Из РС ЗА гласала 2, из Федерације БиХ 15. Амандман добио већину 
присутних и који су гласали, али не и ентитетску већину. 

Амандман VI Клуба посланика СДП-а на чл. 11.1. до 11.5: ЗА гласала 23, против 
16, суздржаних 2. Из Федерације БиХ ЗА гласало 20, из РС 2. Амандман добио већину 
присутних који су гласали, али није добио ентитетску већину. 
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Амандман VII Клуба Странке за БиХ, да се у Поглављу 12 дода ново потпоглавље: 
Дом народа Парламента Федерације БиХ: ЗА гласало 18, против 15, суздржаних 8. Из РС 
ЗА гласала 2, из Федерације БиХ 17. Амандман је добио већину присутних који су 
гласали, али није добио ентитетску већину. 

Амандман VIII Клуба Странке за БиХ, да се иза Поглавља 12. дода Поглавље 12-а: 
ЗА гласало 16, против 15, суздржаних 9. Из Федерације БиХ ЗА гласало 14, из РС 2. 
Амандман добио већину присутних који су гласали. Није добио ентитетску већину.  

Амандман IX Клуба Странке за БиХ да се иза поглавља 12-а дода Поглавље 12-б 
«Избор предсједника и потпредсједника Републике Српске»: ЗА гласало 17, против 13, 
суздржаних 11. Из Републике Српске ЗА гласала 2, из Федерације БиХ 14. Амандман 
добио већину присутних који су гласали, али није добио ентитетску већину.  

Амандман X Клуба Странке за БиХ – Поглавље 13: ЗА гласало 17, против 12, 
суздржаних 10. Из Федерације БиХ ЗА гласало 15, из Републике Српске 2. Амандман 
добио већину присутних који су гласали, а није добио ентитетску већину.  

Амандман XI Клуба Странке за БиХ на чл 20.9: ЗА гласало 25, против 8, 
суздржних 7. Из Републике Српске ЗА гласала 3, из Федерације БиХ 22. Амандман добио 
већину присутних, али не и ентитетску већину.  

Клуб СДП-а одустао од Амандмана XII на чл. 20.9. јер је скоро идентичан 
амандману XI Клуба Странке за БиХ.  

У току гласања о амандманима интервенисао је посланик Ибрахим Ђедовић 
рекавши да је и он имао своје амандман везано за избор чланова Предсједништва БиХ који 
није повукао, а није се нашао пред посланицима. 

Предсједавајући Авдић је коснтатовао да се вјероватно ради о техничкој грешци и 
затражио да се посланицима достави амандман посланика Ђедовића.  

Послије гласања о амандманима предсједавајући је констатовао да су посланици 
добили и амандмане Ибрахима Ђедовића, па је истог позвао да амандмане образложи, 
како би  се Дом о њима изјаснио. 

Ибрахим Ђедовић је обрзалоожио своје амандмане који се односе на избор чланова 
Предсједништва БиХ и на захтјев да Република Српска има предсједника и два 
потпредсједника. 

Предсједавајући Уставно-правне комисије Мирко Бањац је затражио да се 
амандмани посланика Ђедовића одбаце, у складу с чланом 94. Пословника.  

Реплицирао је Ђедовић рекавши да су његови амандмани у статусу претходних о 
којима је Дом гласао и затражио да се и о њима гласа.  

Мирко Бањац је рекао да амандманима не одговара основа члана 94. став 3, те да је 
ствар Колегија да одлучи да ли ће амандмане дати на гласање.  

Предсједавајући Авдић је је констатовао да се Колегиј консултовао и да нема 
сагласности да се гласа о амандманима Ђедовића. 

Ибрахим Ђедовић је изразио незадовољство нагласивши, поред осталог, да су и 
претходни амандани имали исту основу.  

У вези с појединим амандманима  у току гласања краће су дискутовали Мустафа 
Цуплов, Миро Грабовац – Титан, Медиха Филиповић, Боро Бјелобрк, Милош Јовановић, 
Мирко Бањац, Осман Брка, Мухамед Беговић, Емина Заћирагић, Зденко Вукић, Жељко 
Мирјанић и Адем Борић. На крају је дискутовао предсједавајући Авдић. 

Предсједавајући Авдић је у завршној дискусији о Приједлогу изборног закона 
поред осталог, рекао да је у протеклих шест мјесеци мандата Парламента уложен напор да 
се ради на добробит и грађана и народа Босне и Херцеговине. Изразио је своје мишљење 
да је Парламент очувао свој високи дигнитет који му по логици ствари припада и учинио 
пуно да би институције Босне и Херцеговине функционисале. Нагласио је да је Устав 
највиши акт сваке држве и у том контексту Изборни закон, као закон нижег ранга, мора 
бити у сагласности са Уставом. Рекао је да је његово мишљење да Устав треба  доживјети 
корјените промјене у смислу усаглашавања са Европском конвенцијом о људским 

 5



рпавима, као и то да су ентитетски устави у фази усклађивања са Уставом Босне и 
Херцеговине и Одлуком Уставног суда о конститутивности народа на читавом простору 
Босне и Херцеговинем, те да ће се и Изборни закон након тога морати допунити. Зато би 
било добро да се постигне минимум консензуса и да Изборни закон добије повјерење 
већине политичких партија које партиципирају у Представничком дому и Дому народа 
Парламента БиХ, рекао је, поред осталог, предсједавајући Авдић  у завршној ријечи након 
закључивања расправе и гласања о амандманима на Приједлго изборног закона Босне и 
Херцеговине. Затим је дао паузу од пола сата и позвао посланичке клубове да размисле о 
његовим ријечима и да пкушају премостити уске страначке интересе у корист пријема 
Босне и Херцеговине у Савјет Европе, што ће оснажити и очувати територијални 
интегритет и суверенитет Босне и Херцеговине и још једанпту овјерити границе ове 
земље. То је онај улог који нам даје за право да кажмо да треба усвојити Изборни закон, 
рекао је предсједавајући Авдић.  

Пауза је потрјала много дуже него је било предвиђено. Сједница је настављена у 
21,05 часова. У име Колегија предсједавајући Авдић се захвалио посланицима на 
стрпљењу и разумијевању, па и толеранцији за овакав ток сједнице. Рекао је да је ово 
најбитнији закон у овом мандатном периоду Парламентарне скупштине, па је овакав ток 
сједнице у крајњем случају и очекиван. Нагласио је да је уочио да је темељни циљ свих 
или  већине  политичких странака да закон треба бити усвојен. Подсјетио је да је данас 
разматрано 11 амандмана на Приједлог изборног закона Савјета министара и да су сви 
одбијени. Затим је упознао Дом да је Колегиј, на приједлог Клуба СДП-а, усагласио став 
да се сједница настави сутрадан у 10 часова. Прекид сједнице до сутра чини се у циљу да 
се постигне пуни политички консензус и окупи већина политичких партија да да' 
сагласност на Изборни закон како би то била својеврсна порука и охрабрење грађанима и 
народима БиХ. Рекао је да ће се наставити тамо гђе се стало – значи да пред собом имамо 
само чин гласања. Предсједавајући се захвалио клубовима посланика на разумијевању и 
изразио очекивање да ће  закон сутра у 10 часова бити усвојен.  

 
Десета сједница је настављена 21. јуна. Предсједавајући је констатовао да је 

присутно 40 посланика, те да су одсутни Амор Машовић и Адем Борић.  
Предсједавајући Авдић је рекао да има обавезу да упозна Дом да је претходног 

дана девет амандмана добило већину присутних  који су гласали, а да нису добили 
ентитетску већину. У том случају процедура предвиђа да ти амандмани иду на 
усаглашавање на Комисији Колегија, на тшо је упозорен и од ОХР-а. Нагласио је да о 
томе нема сагласности Колегија. Замолио је представника ОСЦЕ-а  г-дина Wолтмана да 
још једанпут појасни процедуру ако је потребно. 

Међутим, реаговао је предсједавајући Клуба посланика СДС Мирко Бањац, 
рекавши да Колегиј не зна водити сједницу и да прави збрку. Нагласио је да је Колегиј 
сједницу претходног дана довео до гласања о Приједлогу изборног закона, те ако је 
требало усаглашавати требало је то рећи и дати паузу од 60 минута како би се послије тога 
нашло рјешење. У име Клуба СДС-а затражио је пауз од 30 минута.  

Послије паузе Мирко Бањац је рекао да је Клуб посланика СДС-а тражио паузу 
како би сагледао новонастало стање које је назво кошмарним. Рекао је да ову сједницу 
треба привести крају на достојанствен начин, не утичући ни на кога, али имајући снаге да 
се сви опредијеле онако како мисле. Истакао је да Клуб СДС-а изричито тражи да се 
одмах приступи изјашњавању о Приједлогу изборног закона. ''Они који су изабрали Савјет 
министара мораће данас пред очима јавности да покажу хоће ли или неће глачасова за 
њихов закон. То је јасна порука и Вијећу министара ако им пропадне приједлог, да ће то 
бити кочница да БиХ не буде примљења у Савјет Европе. Ако неко жели да преузме такав 
проблем на своја леђа без одговорности, преварио се'', рекао је, поред осталог,  Мирко 
Бањац. Обавијестио је Дом да је због оваквог вођења сједнице предао и писани захтјев 
Клуба за изгласавање неповјерења Колегију. 

 6



Предсједавајући Авдић је подсјетио посланике на одредбу члана IV.3.д) Устава 
Босне и Херцеговине која прописује начин доношења одлука у Дому. Нагласио је да Устав 
има право првенства над свим осталим актима, те да  остаје да се Дом изјасни о 
амандманима који су добили већину присутних и који су гласали, а нису добили 
ентитетску већину, како би се испоштовала Уставом прописана процедура. 

Даље су дискутовали: 
Миро Грабовац – Титан: Рекао је, поред осталог, да је Клуб посланика ХДЗ-а 

одустао од својих амандмана да би Изборни закон био донесен, те да су страшно 
разочарани јер се дешава да управо они који кажу да су за Босну и Херцеговину, они су ти 
који оспоравају доношење Изборног закона и пријем БиХ у Савјет Европе. Приговорио је 
предсједавајућем што јуче није, кад су амандмани добили већину, прекинуо сједницу и 
провео усаглашавање. С обзиром да је ова процедура пропуштена позвао је представнике 
ОХР-а и ОСЦЕ-а да дају своје тумачење, како би могли превазићи насталу кризу и 
донијети Изборни закон да би БиХ била примљена у Савјет Европе.  

Мирко Бањац: Запитао је предсједавајућег да ли је његов став да се обави други 
круг гласања о амандманима или је то став Колегија. 

Предсједавајући Авдић је одговорио да Колегиј о томе нема јединствен став. 
Банајц је одговорио да у овом случају Дом треба да одлучи да ли ће се глачасова о 

амандманима у другом кругу.  
Емина Заћирагић: Приговорила је да је дискусија кренула у погрешном правцу у 

којој оптужују једни друге да нису за Савјет Еврпе ни за Изборни закон. Ми смо сви за 
Изборни закон, али не закон који директно осујећује права људи на повратак и остала 
грађанска права, казала је, поред осталго, г-ђа Заћрагић и нагласила да Странка за БиХ 
инсистира на амандману који се односи на образац П-2 и на увођење Дома народа у 
Републици Српској како би се заштитила права Бошњака и Хрвата у тој републици.  

Душан Стокић: Изнио своје мишљење да нас никуд неће одвести  маневри 
појединих посланика и партија  и да нећемо наћи боље рјешење него смо имали синоћ. 
Нагласио је да је сједница синоћ прекинута на самом крају и да је остало само 
изјашњавање о Пријелдогу закона. Подсјетио је да је Клуб којем он припада повукао своје 
амандмане свјестана односа снага у Парламенту. Буде ли се сад враћалио на амандмане и 
на анализирање истих неће се  усвојити Изборни закон, рекао је, поред осталог, Душан 
Стокић и позвао да се приступи гласању. ''Нека свако изрази свој став, може се глачасова 
и ЗА и против, али мрамо бити свјесни своје одговорности'', рекао је посланик Стокић.  

Хилмо Неимариља: Рекао је да је јуче грубо била повријеђена процедура код 
гласања о амандманима и за ту повреду која није уочена и није исправљена одговорност 
сноси Колегиј Дома и секретар Дома, као и сви посланици у Дому, а у одређеној мјери и 
чланови Уставно-правне комисије. Затражио је да се Колегиј изјасни да ли се може 
усагласити. Ако не може једино је рјешење да се Дом изјасни о амандманима који су у 
првом кругу добили већину присутних, али не и ентитетску већину. 

Мирко Мијатовић :Рекао је да би се он сложио са господином Неимарлијом, али 
као легалисти, прије свега, морамо у нашим намјерама поштовати прописану процедуру 
ако хоћемо да успијемо. Ако би   прихватили  приједлог Неимарлије онда би казнили  све 
посланике који су повукли своје амандмане. Позвао је да се Дом изјасни о Приједлогу 
закона.  

На примједбу г-дина Неимарлије да је и Уставно-правна комисија одговорна за 
повреду процедуре претходног дана одговорио је Мирко Бањац рекавши да није 
надлежност Комисије да упозорава и да је Колегиј надлежан да тумачи Пословник.  
Обзиром да Колегиј нема сагласности да је процедура повријеђена Бањац је предложио да 
се о томе изјасни Дом.  

Марко Амиџић: Приговорио је што се Овдје помињу странке, клубови и комисије, 
јер, по чл. 63. Пословника глас сваког посланика је особни и не може се делегирати. Рекао 
је да у овој процедури нема никакве странке нити политичких лидера који врше притиске 
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на Дом и опструишу га. Овдје постоји само посланик и Колегиј који треба да заврши 
поступак који је започео.  

Осман Брка: Рекао је, поред осталог,  да жели да подцрта чињеницу да је и јуче 
Клуб посланика Странке демократске акције јасно рекао да за Приједлог закона неће 
глачасова без амандмана Клуба Странке за БиХ у којем је садржан и њихов амандман, а 
који се односи на образац П-2. То из разлога што Дом неусвајањем овог амандмана 
верификује геноцид и етничко чишћење као вриједност. Нагласио је да иза тога они 
никада неће стати и на тај начин неће елиминичасова људска и грађанска права грађана 
Босне и Херцеговине. 

Мирко Баковић: Рекао је да он примјећује да Овдје псотоји тенденција да се ми 
вратимо у прошлост под сваку цијену. Изразио је мишљење да је све до сада у вези с 
Изборним законом било нормално и на цивилизацијском нивоу, те да су у овом 
приједлогу закона сви народи нашли одговарајуће мјесто и оно што им је потребно. 
Позвао је да се на овоме што је досад урађено оконча поступак без иаккваог колебања.  

Неџад Шашиваревић: Нагласио је, проед осталог, да се Странка за БиХ бори да се 
усвоји Изборни закон, али се бори да тај закон не прави дискриминацију било којем 
народу у БиХ, те да неће прећи преко П-2 обрасца.  

Мустафа Цуплов: Потврдио је да је направљена процедурална грешка, те да је 
предсједавајући, цитирајући Устав, сасвим јасно ставио до знања да је ово уставна 
категорија. Направљена је процедурална грешка и нико нема право тражити да радимо 
против Устава. Инсистирао је да се проведе процедура.  

Мариофил Љубић: Запитао се да ли ове процедуралне и остале приче могу 
довести до усвајања Изборног закона. Ако било ко мисли да се може сакрити иза 
процедуре, вара се, рекао је Љубић и предложио да се да' пауза како би се ипак састала 
Уставно-правна комисија ради давања мишљења о насталој ситуацији.  

Даље су у репликама и дискусији учествовали: Хилмо Неимарлија, Миро 
Грабаовац, Мирко Бањац, Сеад Авдић, Жељко Мирјанић, Душан Стокић, Боро Бјелобрк, 
Мирко Баковић, Марко Амиџић, Милош Јовановић, Мухамед Беговић, Абдурахман 
Малкић и Мариофил Љубић.  

Предсједавајући Авдић је, послије предњих дискусија, позвао представника ОХР-а 
да да' тумачење одредбе Устава која је више пута на сједници данас поновљена. Ако нема 
политичке воље у Дому да се уставна одредба испоштује гласаће се о Приједлогу закона, 
рекао је предсједавајући Авдић. 

Представник ОХР-а г-ђа Хелен Бекер обратила се дому, како је рекла, само из 
разлога што је прозвана. Нагласила је да није овлаштена да тумачи Устав, али да би јој 
било јако чудно ако би се ово одлагање ставило на терет ОХР-у. Казала је да сутра Високи 
представник путује у Стразбур и да му је она лично писала говор у којем се налази пуно 
позитивних препорука да се БиХ прикључи Вијећу Европе. Такође је напоменула да се 
недавно извјестилац Савјета Европе обратила овом парламенту и назначила јасну везу 
која постоји између усвајања Изборног закона и прикључења БиХ Вијећу Еврпе, те да би о 
томе требало водити рачуна. Свака процедура може се исполитизирати. Тренутно не 
постоји нешто што би могла понудити да би се ријешила настала криза, рекла је, поред 
осталог, прдставница ОХР-а г-ђа Хелен Бекер.  

Послије излагања г-ђе Бекер предсједавајући Авдић је рекао да он лично тражи 
тумачење Устава по насталом проблему око амандмана, с обзиром да од ОХР-а није 
добијено јасно правно тумачење. Рекао је да су се стекли предуслови да се Дом изјасни о 
Приједлогу закона, нагласивши да свако има свој дио одговорности. Затим је дао на 
гласање Приједлог изборног закона Савјета минситара са 18 амандмана усвојених од 
стране Уставно-правне комисије и уз констатацију да 11 амандмана јучер нису усвојени  у 
Дому. 

Послије гласања предсједавајући Авдић је констатовао сљедеће:  
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Од 39 присутних посланика ЗА Приједлог закона гласало је 16, против је гласало 
12, суздржало се 11 посланика. По ентитетима, са подручја Републике Српске ЗА је 
гласало 11, а са подручја Федерације БиХ ЗА је гласало 5 посланика. 

Приједлог закона није добио ентитетску већину, те иде на усаглашавање.  
Пошто је саопштио предњу констатацију предсједавајући је дао паузу. 
 
Након једносатне паузе у којој су се покушали усагласити посланички клубови – 

засједао је и Проширени колегиј на иницијативу ужег Колегија, предсједавајући је позвао 
Мирка Бањца да Дом упозна о резултатима усаглашавања на Проширеном Колегију.  

Мирко Бањац је упознао Дом да се на Проширеном колегију расправљало о 
спорним амандманима. Било је идеја да се превазиђе спор око одредбе чл. 20.9. у смислу 
да се изузме неколико категорија лица, али се није успјело разговарати с другима сем са 
представницима Социјалдемократске партије. Међутим, није постигнута сагласност.  

Даље су у дискусији и репликама учествовали: Миро Грабовац – Титан, Сеад 
Авдић, Осман Брка, Мирко Бањац, Мариофил Љубић и Абдурахман Малкић. Потом је 
предсједавајући поново дао паузу на захтјев замјеника предсједавајућег Мариофила 
Љубића, како би се учинио још један покушај за усаглашавање. 

Послије паузе посланицима је достављен Извјештај Комисије Колегија о настојању 
за постизање сагласности о Приједлогу изборног закона, у којем је предсједавајући Авдић 
свео захтјев Клуба СДП-а само на два могућа компромиса, с којим се господа Љубић и 
Мирјанић нису сагласили, а то су:  

1) да се у члану 20.9. дода и сљедећа одредница: “и комисија за имовинске 
захтјеве расељених лица и избјеглица”. 

2) С обзиром да се још не знају рјешења у парламентима Ентитета која ће бити 
институт заштите виталних интереса конститутивних народа, неодрживо је да у 
Изборном закону опстане поглавље које регулишу чланови 11.1. до 11. 5. 
Приједлога закона. Предложио је да се истовјетни текст пренесе у Завршне и 
прелазне одредбе, а након усклађивања устава’ Ентитеа са Одлуком Уставног 
суда Босне и Херцеговине о конситутивности народа, дефинисале би се ове 
одредбе.  

 
Поводом Извјештаја дискутовао је Мариофил Љубић. 

 Мирко Бањац је изјавио да Клуб СДС-а прихвата допуну члана 20.9. како је 
наведено у Извјештају Комисије Колегија.  
           Такође је Миро Грабовац изјавио да тачку 1. Извјештаја прихвата и Клуб посланика 
ХДЗ-а. 
 Предсједавајући Авдић је рекао да у вези с овим жели објаснити. Рекао је, поред 
осталог, да се диви интелектуланом надмудривању око овог члана и толиким идејама како 
онемогућити радикалну промјену текста који је био у Изборном закону. Нагласио је да је у  
у тачки 1. Извјетшаја грешка, умејсто «и» треба да буде «или». Рекао је да је овај начин 
превазишао сваку мјеру и позвао је Дом да гласа о Приједлогу закона.  
 Реаговао је Мирко Бањац запитавши Колегиј који им је пут да данас не знају шта 
су рекли. Рекао је да је то недопустиво и да још једном тражи да Дом гласа о повјерењу 
руководству Дома.  
 Предсједавајући Авдић је одговорио да то није на дневном реду ове сједние. 
 Хилмо Неиамрлија је, поред осталог, рекао да се друга тачка Извјештаја Комисије 
Колегија не тиче устава Ентитета већ Устава Босне и Херцеговине и да се не може 
прихватити док се не промијени Устав Босне и Херцеговине. Подсјетио је Дом да у Уставу 
БиХ пише да се БиХ заснива на владавини права, а основно начело на којем се заснива 
владавина  права јесте уставност и законистост и око тога се не може расправљати. 
Уколико се повуче тачка 2. Извјештаја спреман је да привхати тачку 1, рекао је г-дин 
Неимарлија. 
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 Предсједавајући Авдић  је нагалсио да о Извјештају није постигнута сагласност и 
да више није релевантан докуменат за овај дом. У том смислу прешло се  на чин гласања. 
 Гласање је обављено акламацијом. Приликом покушаја ентитетског гласања за 
ријеч се јавио Миро Грабовац и изразио сумњу у гласање, па је затражио да се 
изјашњавање обави по чл. 69. став 2. Пословника Дома.  
 Прозивку посланика ради гласања извршила је Бранка Тодоровић, секретар Дома.  
 
 ЗА Приједлог Изборног закона гласали су: Мирко Баковић, Мариофил Љубић, 
Миро Грабовац – Титан, Зденко Вукић, Марко Амдижић, Мирко Бањац, Љубомир 
Ковачевић, Зоран Спасојевић, Момир Тошић, Милош Јовановић, Мирко Мијатовић, 
Жељко Билбија, Душан Стокић, Бранислав Лолић, Тихомир Глигорић и Жељко Мирјанић. 
 ПРОТИВ су гласали: Сенад Шаргановић, Боро Бјелобрк, Богић Богићевић, 
Бранислава Ферзановић, Омер Филиповић, Сеад Авдић, Дамир Машић, Виолета 
Камберовић, Сеад Бутуровић, Хилмо Неимарлија, Осман Брка, Рамиз Вилић, Салих 
Куленовић, Мустафа Цуплов, Медиха Филиповић, Емина Заћирагић, Мухамед Беговић, 
Бахрија Османовић, Ибрахим Ђедовић, Абдурахман Малкић, Драги Станимировић и 
Сенад Шаргановић. 
 
 Послије гласања прозивком предсједавајући је констатовао да је у моменту гласања 
присуствовало 38 посланика. ЗА Приједлог закона предлагача Савјета минситара гласало 
је 16, ПРОТИВ 22, те да није добио већину присутних који су гласали. 
 Затим је предсједавајући отворио расправу о подтачки б) Приједлог изборног 
закона предлагача Мариофила Љубића. 
 Предлагач овог закона Мариофил Љубић подсјетио је на Извјетшај Уставно-правне 
комисије од 2. јуна. Затим је рекао да му је јасно како би прошао и овај приједлог послије 
претходног гласања, те да он, с обзиром на овакву атмосферу повлачи Приједлог закона са 
ове сједнице, али га не повлачи из процедуре.  
 Овим је окончана 1. тачка дневног реда. 
 
Ад – 2: Текућа питања 
 
 Предсједавајући Авдић је подсјетио посланике да под овом тачком имамо захтјев 
да се преиспита и очитује Дом око дјеловања Регулационе агенције за телекомуникације у 
БиХ. Сматрајући да нисмо припремљени за реалиазцију ове тачке Проширени колегиј је 
предложио да Комисија за саобраћај и комуникације преиспита односе Савјета министара 
и Регулационе агенције, да се упозна са тендером који је расписан и да у том контексту 
Дому поднесе извјетшај. 
 Овакав став Колегија је прихваћен. 
 Предсједавајући је сједницу закључио у 20,15 часова. 
 
 Саставни дио овог записника је магнетограм 10. сједнице Дома. 
 
 
 
           СЕКРЕТАР         ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                         ПРЕСТАВНИЧКОГ ДОМА  
     Бранка Тодоровић            Др  Сеад Авдић 
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